



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

السيرة الذاتية لـ د/ ابتسام مهدي صالح الزبيدي

البيانات باللغة الإنجليزية		البيانات باللغة العربية	
Personal Information	Name: Ebtesam Mahdi Saleh Al-Zabedi Current position: Associated Professor of Clinical Biochemistry Place of birth: Taiz - Yemen E-mail: somamzabedi@21umas.edu.ye	الاسم: ابتسام مهدي صالح الزبيدي الوظيفة الحالية: أستاذ مشارك في الكيمياء الحيوية السريرية عميد كلية الطب المخبري جامعة ٢١ سبتمبر العنوان: كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء، الايمل: somamzabedi@21umas.edu.ye	المعلومات الشخصية
	Academic & Research websites	- Google Scholar: www.researchgate.net/profile/Ebtesam/Al-zabedi - Research Gate: https://scholar.google.com/citations?user=a89rztQAAAJ&hl=ar&oi=ao -	المواقع الأكاديمية والبحثية
Education	Post Graduate Education 14 December, 2015 – present: Associate professor Clinical Biochemistry and molecular biology at Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. 2003: Doctor degree in Clinical Biochemistry, Medical Research Institute, Alexandria University, 1997: Master degree in Clinical Biochemistry, Medical Research Institute, Alexandria University	14 ديسمبر – 2015 حتى الآن: أستاذ مشارك في الكيمياء الحيوية السريرية وعلم الأحياء الجزيئي في كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء . 2003: حصول على درجة الدكتوراه في الكيمياء الحيوية السريرية، معهد البحوث الطبية، جامعة الإسكندرية . 1997: حصول على درجة الماجستير في الكيمياء الحيوية السريرية، معهد البحوث الطبية، جامعة الإسكندرية . التعليم الجامعي *:1990** حصول على درجة البكالوريوس	التعليم



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	Graduate Education 1990: Bachelor degree in Biochemistry, majoring in Biochemistry, Faculty of Sciences, Sana'a University, Yemen. July 1985.	في الكيمياء الحيوية، تخصص كيمياء حيوية، كلية العلوم، جامعة صنعاء، اليمن . يوليو: 1985	
Professional Experiences:	Experiences and Employment Record - September 2019 –until present time: Dean of faculty of Laboratory Medicine at University of 21 September for Medical and Applied Sciences. - December 2015 –until present time: Associate professor Clinical Biochemistry and molecular biology at Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. - February 2003- until December 2015 Assistant Professor of Clinical Biochemistry at Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University, Yemen. 1993 - 2097 Graduate Researcher in the field of Applied Medical chemistry, Medical Research Institute, Alexandria University, Egypt. 1991 - 1993 Demonstrator & Lecturer of Biochemistry at	الخبرات وسجل العمل سبتمبر – 2019 حتى الآن: عميد كلية الطب المختبري في جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية . ديسمبر – 2015 حتى الآن: أستاذ مشارك في الكيمياء الحيوية السريرية وعلم الأحياء الجزيئي في كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء . فبراير – 2003 ديسمبر: 2015 أستاذ مساعد في الكيمياء الحيوية السريرية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء، اليمن . 1997 – 1993 باحث دراسات عليا في مجال الكيمياء الطبية التطبيقية، معهد البحوث الطبية، جامعة الإسكندرية، مصر . 1993 – 1991: 1991 معيد ومحاضر في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء، اليمن . 1991 – 1990: قسم الكيمياء الحيوية: المختبر المركزي للصحة (CHL)، وزارة الصحة والسكان، اليمن . أنشطة التدريس الجامعي في كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء : - السنة الأولى: كلية الطب) الكيمياء الحيوية I و II ،	الخبرات المهنية والاكاديمية



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University, Yemen. 1990 - 1991 Biochemistry Department: Central Health Laboratory (CHL), Ministry of Health & Population, Yemen. <u>Undergraduate teaching activities,</u> Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University: - First year medicine students, (Biochemistry I & II, Vitamins, Enzymes,). - Second year medicine student, (Advance biochemistry). - Second year Laboratory Medicine students (Biochemistry I&II, enzymes Vitamins). - Third year Laboratory Medicine students (Clinical chemistry, Hormones). - Third year Pharmacy students (Biochemistry I & II, Vitamins, Enzymes). - Second year Dental students (Biochemistry I & II, Vitamins, enzymes). - Faculty of Medical Sciences -Yemeni Jordanian University Sana'a. - Pharmacy + Laboratories Sections (Physiology, Biochemistry I&II, Body fluids, Clinical chemistry, Hormones, Pathophysiology, Clinical enzymology, Vitamins) - Faculty of Medical Sciences-Yemenia University.	الفيتامينات، الإنزيمات .(غدد صماء- جهاز تنفسي – دم – جهاز بولي) السنة الثانية كلية الطب (الكيمياء الحيوية المتقدمة) - السنة الثانية في كلية الطب المخبري (الكيمياء الحيوية I و II ، الفيتامينات، الإنزيمات) - السنة الثالثة في علوم المختبرات (الكيمياء السريرية، الهرمونات اساسيات تغذية) سنة ثالثة ورابعة في الصيدلة (الكيمياء الحيوية I و II، الفيتامينات، الإنزيمات-كيمياء سريرية) - الطلاب في السنة الثانية في طب الأسنان (الكيمياء الحيوية I و II ، الفيتامينات، الإنزيمات) في كلية العلوم الطبية - الجامعة الأردنية اليمنية، صنعاء أقسام الصيدلة والمختبرات (الفسولوجيا، الكيمياء الحيوية I و II، سوائل الجسم، الكيمياء السريرية، الهرمونات، علم الأمراض الوظيفية، الكيمياء الحيوية السريرية، الفيتامينات) كلية العلوم الطبية - جامعة اليمنية .أقسام الصيدلة والمختبرات (الكيمياء الحيوية I و II) كلية العلوم الطبية - الجامعة اللبنانية الدولية، صنعاء . - التغذية السريرية (الكيمياء الحيوية، التغذية الأساسية، وتغذية الرياضة) - المختبرات الطبية والصيدلة السريرية (الكيمياء الحيوية الطبية) - البيولوجيا العامة، الهرمونات، لطلاب الصيدلة
--	---	--



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	Pharmacy+Laboratories Sections, (Biochemistry I & II) Faculty of Medical Sciences -Lebanese International University. Sana'a. * Clinical Nutrition (biochemistry, basic nutrition and sport nutrition). * Medical laboratories and Clinical pharmacy (Medical biochemistry). * General biology, Hormones, for Clinical pharmacy &Medical biochemistry Postgraduate teaching activities: 1- Teaching Advance Biochemistry Courses and selected topics MSc qualifying year, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University, Sana'a, (2005 to date.). 2- Teaching Advance clinical Biochemistry Courses and interpretation of Lab Result MSc for Pharma D in LIU Yemen. 3- Teaching Advance Biochemistry Courses and selected topics MSc qualifying year, Faculty of Laboratory Medicine 21umas 2023. Supervision and training of Postgraduate: • Mr. Essam Ali Ali Hassan Al-Shuga'a, MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University Thesis title: Association of Hepatitis C Virus Infection with	السريية والكيمياء الحيوية الطبية . جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية: أنشطة التدريس كلية الطب المخبري: الإشراف على أبحاث التخرج في الكلية كلية الطب البشري: تدريس: الكيمياء الحيوية I و II، الفيتامينات، الإنزيمات (غدد صماء- جهاز تنفسي - دم - جهاز بولي) كلية الصيدلة السريية: تدريس: الكيمياء الحيوية I و II، الفيتامينات، الإنزيمات- كيمياء سريية) أنشطة التدريس للدراسات العليا تدريس مقررات الكيمياء الحيوية المتقدمة والمواضيع المختارة في السنة التأهيلية للماجستير، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء - 2005 حتى الآن تدريس مقررات الكيمياء الحيوية السريية المتقدمة وتفسير نتائج المختبر للماجستير في الصيدلة بجامعة LIU اليمن . تدريس مقررات الكيمياء الحيوية المتقدمة والمواضيع المختارة في السنة التأهيلية للماجستير، كلية الطب المختبري، جامعة 21 سبتمبر 2023 جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية: - مشرف لبرنامج الماجستير للكيمياء الحيوية الجزئية - استاذ محاضر البرنامج لعدد المقررات في قسم الكيمياء الحيوية وعلوم الدم وامراضه. الإشراف والتدريب على الدراسات العليا *السيد عصام علي حسن الشجاع، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء. عنوان الرسالة: ارتباط عدوى فيروس التهاب	
--	---	--	--



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

type II Diabetes Mellitus in Sana'a City - Yemen., 2010. (Co-supervisor) • Miss. Ashwaq Hassan Al-Oleve, M Sc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis title: Effect of Plasma Zinc Level on the Activity of Some Hormones and Enzymes among Male Khat Chwrs. 2012. (Cos-upervisor) • Mr. Mukhtar Abdulqader Alporihi, MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University Thesis title: The Effect Of Smoking And Khat On Estrogen Level In Pre And Postmenopause Women Ad Its Effect On Calcium And Lipid profile 2011. (Co-supervisor). • Mr. Fahd Sultan Mohammed Ahmed, MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University Thesis title: ProteinGlycation, Insulin Sensitivity & Pancreatic β- cell Functio In High-Risk, Non-Diabetic, First Degree Relatives Of Patients With Type 2 Diabetes. 2012. (Co-supervisor) • Miss. Samar Ali Mohammed Abdul Hak Al-Hydari MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis title: Biochemical Marker Among Acute Myocardial Infarction(MI) Khat Cheewer Patits; And Its Outcomes 2011. (Co-supervisor)	الكبد C بمرض السكري من النوع الثاني في مدينة صنعاء - اليمن"، 2010 مساعد مشرف *الآنسة أشواق حسن العلفي، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء . عنوان الرسالة " :أثر مستوى الزنك في البلازما على نشاط بعض الهرمونات والإنزيمات بين مدخني القات"، 2012مساعد مشرف *السيد مختار عبد القادر البوريحي، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء . عنوان الرسالة " :أثر التدخين والقات على مستوى الاستروجين لدى النساء قبل وبعد انقطاع الطمث وتأثيره على مستوى الكالسيوم والدهون"، 2011 مساعد مشرف *السيد فهد سلطان محمد أحمد، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء . عنوان الرسالة " :تحلل البروتين، حساسية الأنسولين ووظيفة خلايا بيتا البنكرياسية لدى الأقارب من الدرجة الأولى المعرضين لخطر الإصابة بداء السكري من النوع 2"، 2012مساعد مشرف *الآنسة سمر علي محمد عبد الحق الهداري، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء . عنوان الرسالة " :المؤشرات البيوكيميائية لدى مرضى احتشاء عضلة القلب الحاد المدخنين"، 2011مساعد مشرف
---	--



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

• Mr. Qais abd Alwartwth abdo Saif MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis title: Evaluation of Thyroid Gland Function and Lipid Profile among Subjects with Diabetes Mellitus type 2 Controlled and Uncontrolled in Major public hospital in Sana'a City. 2016. (Co-supervisor) • Mr. Hamdi Ahmed Ba-Homaid MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis title: Association of Serum Hepcidin and Ferritin In Anemic Patients of Chronic Renal Failure Undergoing Hemodialysis in Kidney Centers in Wadi Hadramout. 2017(supervisor) • Mr Fahme Ahmed Mohammed Farea MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis title: Assessment of Vitamin D, Copper, Zinc and Hematological Profile in Newly Diagnosed Acute Lymphoblastic leukemia Yemeni Children. 2017 (Main supervisor) • Miss. Asma Ali Ali AL-Khawlani MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis title: Association Of Cystatin C, Creatinine and Uric Acid in Pregnant Women With Pre-Eclampsia In Al-Thawra General Hospital In Sana'a City 2017. (Main supervisor) • Miss Ebtesam Shuaib MSc Biochemistry, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis title: . 2017 (Main supervisor)	السيد قيس عبد الوارث عبدو سيف، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء. عنوان الرسالة: "تقييم وظيفة الغدة الدرقية وملف الدهون لدى الأشخاص المصابين بداء السكري من النوع 2 في مستشفى عام رئيسي في مدينة صنعاء"، 2016 مساعد مشرف *السيد حمدي أحمد با هوميد، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء. عنوان الرسالة: "ارتباط السيروم هيبسيدين والفيريتين لدى مرضى الأنيميا المصابين بفشل كلوي مزمن يخضعون لغسيل الكلى في مراكز الكلى بوادي حضرموت"، 2017 مشرف *السيد فهمي أحمد محمد فريه، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء. عنوان الرسالة: "تقييم مستوى فيتامين D والنحاس والزنك والملف الهيماتولوجي لدى الأطفال اليمنيين المحدثين بتشخيص اللوكيميا اللمفاوية الحادة"، 2017 مشرف رئيسي الآنسة أسماء علي علي الخولاني، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء. عنوان الرسالة: "ارتباط الكيستاتين C، الكرياتينين وحمض اليوريك لدى النساء الحوامل المصابات بتسمم الحمل في مستشفى الثورة العام في مدينة صنعاء"، 2017 مشرف رئيسي (الآنسة ابتسام شعيب، ماجستير في الكيمياء الحيوية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة صنعاء عنوان الرسالة ٢٠١٧ مشرف رئيسي * الآنسة لميس الشامي المشاركة في مناقشة الماجستير في كلية الطب والعلوم الصحية المشرف الرئيس على رسالة الدكتوراه ايمان نزال
--	---



Professional Affiliations	Memberships • Member of the Sana'a University Academic Teaching Staff Syndicate. Since 1989- • Member, Yemeni Diagnostic Medicine Laboratory Syndicate, since 1991- • Member, The Egyptian Society of Biochemistry Molecular Biology, since 1999- • Member, Egyptian Society of Tropical Medicine Infectious Diseases, since 1999- • Member, The Egyptian Association for Friends of Bibliotheca Alexandria Founded, since 2001- • Member of executive committee, Yemeni Clinical Laboratory Sciences Society, since 2004- • Member, Arab Federation of Clinical Biology (AFCB) since 2006- • Member of the American Association of Yemeni Scientists and Professionals, 2008-	العضويات - عضو في نقابة أعضاء هيئة التدريس بجامعة صنعاء منذ ١٩٨٩. - عضو في نقابة مختبرات الطب التشخيصي اليمنية منذ ١٩٩١. - عضو في الجمعية المصرية لكيمياء الحيوية وعلم الأحياء الجزيئي منذ ١٩٩٩. - عضو في الجمعية المصرية للطب الاستوائي والأمراض المعدية منذ ١٩٩٩. - عضو في جمعية أصدقاء مكتبة الإسكندرية منذ تأسيسها في ٢٠٠١. - عضو في اللجنة التنفيذية للجمعية اليمنية لعلوم المختبرات السريرية منذ ٢٠٠٤. - عضو في الاتحاد العربي لعلم الأحياء السريرية (AFCB) منذ ٢٠٠٦. - عضو في الجمعية الأمريكية للعلماء والمهنيين اليمنيين منذ ٢٠٠٨.	الانتماءات المهنية
Training Courses	. Short term Training: 1- Workshop on: ethics in clinical research held at Centre for Medical Education, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University, 31 March – 2 April, 2008. 2- Training course on: Introduction to Adobe Photoshop Image Editing Software organized by, University Education Development Centre (UEDC), Sana'a University, Yemen, in collaboration with Global Involvement-through-Education, established in USA.	الدورات التدريبية القصيرة: 1. ورشة عمل حول: الأخلاقيات في البحث السريري** - المكان: مركز التعليم الطبي، كلية الطب وعلوم الصحة، جامعة صنعاء - التاريخ 31 مارس - 2 أبريل 2008 2. دورة تدريبية حول: مقدمة في برنامج تعديل الصور أدوبي فوتوشوب** - المنظم: مركز تطوير التعليم الجامعي (UEDC) ،	الدورات التدريبية



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	December, 8 – 12, 2007. 3- Workshop on: Curriculum Reform in collaboration with W.H.O. held at Centre for Medical Education, Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University, 30 July – 5 July, 2007. 4- Training course on: Skills in teaching methodology (Special Course for Assistant Professors), held at University Education Development Centre (UEDC), Sana'a University, Yemen, 21-November – 1st December, 2005.	جامعة صنعاء، اليمن، بالتعاون مع منظمة Global Involvement-through-Education، الولايات المتحدة الأمريكية - التاريخ 12 - 8 :ديسمبر 2007 3. ورشة عمل حول: إصلاح المناهج الدراسية** - بالتعاون مع منظمة الصحة العالمية (W.H.O.) - المكان: مركز التعليم الطبي، كلية الطب وعلوم الصحة، جامعة صنعاء - التاريخ 30 :يونيو 5 - يوليو 2007 4. دورة تدريبية حول: مهارات منهجية التدريس) دورة خاصة لأعضاء هيئة التدريس المساعدين** - المكان: مركز تطوير التعليم الجامعي (UEDC)، جامعة صنعاء، اليمن - التاريخ 21 :نوفمبر 1 - ديسمبر 2005	
Scientific Activities and Conferences	Participation in Conferences and Meeting 1- Participation in 4th laboratory medicine Conference Sana'a Republic of Yemen July, 6 - 8, 2023. 2- Participation in preparation of program specification in faculty of Laboratory Medicine 21 UMAs 2022-2023 3- Participation in preparation of courses specification in Laboratory Medicine 2023 4 Participation in developing of program specification of master's degree in Laboratory Medicine 21 UMAs 2022-2023	المشاركة في المؤتمرات والاجتماعات: ١. المشاركة في المؤتمر الرابع لطب المختبرات - المكان: صنعاء، الجمهورية اليمنية - التاريخ: ٦ - ٨ يوليو ٢٠٢٣ ٢. المشاركة في إعداد مواصفات البرنامج في كلية الطب المخبري جامعة ٢١ سبتمبر - ٢٠٢٢-٢٠٢٣ ٣. المشاركة في إعداد مواصفات المقررات في كلية الطب المخبري جامعة ٢١ سبتمبر	الأنشطة ومؤتمرات العلمية



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	in faculty of Laboratory Medicine 21 UMAs 2023 5- Participation in preparation of courses specification of master degree in Laboratory Medicine 2023 6- Participation in preparation of strategic plan in Quality Assurance for Yemeni Universities workshop, held at Council Accreditation & Quality Assurance, Ministry of Higher Education & Scientific Research, Sana'a, Republic of Yemen. July, 6 - 8, 2013. 7- Participation in 3rd workshop to prepare strategic plan for Accreditation Council & Quality Assurance, held at Council for Accreditation & Quality Assurance, Ministry of Higher Education & Scientific Research, Sana'a, Republic of Yemen. August, 27 - 29, 2013. 8- Participation in Montor-Trainee Relationship and Responsibilities workshop, held at Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a, University, Sana'a, Yemen. February 2-3, 2013. 9- Participation in Science Conference 2004. Yemen Scientific Research Foundation. Assessment of cytokines profile in symptomatic and asymptomatic Yemeni students infected with amoebiasis and giardiasis. held at Sana'a, Republic of Yemen. 11 – 13 October 2004. Accepted for oral presentation. 10- Participation in the training course on: Cell culture and Cell Immunology, Egyptian-Italian Cooperation Project Extension of the Medical Research Institute, Alexandria University, Egypt. December, 13 – 17 ,1997.	- ٢٠٢٣ ٤. المشاركة في تطوير مواصفات برنامج الماجستير في كلية طب المختبرات ٢٠٢٣ UMA ٢١ - ٥. **المشاركة في إعداد مواصفات المقررات لدرجة الماجستير في طب المختبرات ٢٠٢٣ - ٦. المشاركة في إعداد الخطة الاستراتيجية لضمان الجودة في الجامعات اليمنية - ورشة عمل held at مجلس الاعتماد وضمان الجودة، وزارة التعليم العالي والبحث العلمي، صنعاء، الجمهورية اليمنية - التاريخ: ٦ - ٨ يوليو ٢٠١٣ ٧. المشاركة في الورشة الثالثة لإعداد الخطة الاستراتيجية لمجلس الاعتماد وضمان الجودة held at - مجلس الاعتماد وضمان الجودة، وزارة التعليم العالي والبحث العلمي، صنعاء، الجمهورية اليمنية - التاريخ: ٢٧ - ٢٩ أغسطس ٢٠١٣ ٨. المشاركة في ورشة عمل حول: علاقة المراقب والمتدرب والمسؤوليات - المكان: كلية الطب وعلوم الصحة، جامعة صنعاء، اليمن - التاريخ: ٢ - ٣ فبراير ٢٠١٣	
--	---	---	--



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

11- Participation in country training program on data analysis and report writing (Ministry of Health and Population -Yemen & WHO - EMRO cooperation) held at Ministry of Health and Population , Sana'a, Yemen . December, 11-15 2004. 12- Participation in workshop on: Biomedical Research Design Principles and Computer Applications (using EPI INFO Statistical Package) held at Medical Research Institute, Alexandria University, Alexandria, Egypt. October 27 – 1 November, 2001. 13- Participation in the training course on: Computer Statistical Program “SPSS” held at Medical Research Institute, Alexandria University, Alexandria, Egypt. October 11-16, 2003. 14- Participation in the 3rd Yemeni-German Medical Conference, held at Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University, Sana'a, Yemen. March, 1-3, 2004.	٩. المشاركة في مؤتمر العلوم ٢٠٠٤ - المؤسسة: مؤسسة البحث العلمي اليمنية - الموضوع: تقييم ملف السيتوكينات لدى الطلاب اليمنيين المصابين بالأميبا والجارديا - المكان: صنعاء، الجمهورية اليمنية - التاريخ: ١١ - ١٣ أكتوبر ٢٠٠٤ - القبول للعرض الشفهي ١٠. المشاركة في دورة تدريبية حول: زراعة الخلايا والمناعة الخلوية - المشروع: التعاون المصري الإيطالي - المكان: معهد البحوث الطبية، جامعة الإسكندرية، مصر - التاريخ: ١٣ - ١٧ ديسمبر ١٩٩٧ ١١. المشاركة في برنامج تدريب البلاد حول تحليل البيانات وكتابة التقارير - التعاون بين وزارة الصحة والسكان اليمنية ومنظمة الصحة العالمية - الإقليم الشرقي للمتوسط - المكان: وزارة الصحة والسكان، صنعاء، اليمن - التاريخ: ١١ - ١٥ ديسمبر ٢٠٠٤ ١٢. المشاركة في ورشة عمل حول: تصميم البحث البيو biomedical: المبادئ والتطبيقات الحاسوبية - باستخدام حزمة EPI INFO الإحصائية - المكان: معهد البحوث الطبية، جامعة الإسكندرية، مصر	
--	---	--



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

		- التاريخ: ٢٧ أكتوبر - ١ نوفمبر ٢٠٠١ ١٣. المشاركة في دورة تدريبية حول: برنامج SPSS الإحصائي - المكان: معهد البحوث الطبية، جامعة الإسكندرية، مصر - التاريخ: ١١ - ١٦ أكتوبر ٢٠٠٣ ١٤. المشاركة في المؤتمر الثالث اليمني الألماني الطبي - المكان: كلية الطب وعلوم الصحة، جامعة صنعاء، اليمن - التاريخ: ١ - ٣ مارس ٢٠٠٤ - المشاركة مؤتمر المخ والاعصاب	
Publications	List of Scientific Publications 1. <u>Ebtesam Mahdi al-Zabedi¹, Abdallah Ahmed Gunaid^{2*}. Prevalence of Type1 Diabetes among School Children and Adolescents in Sana'a City, Yemen. Journal of Diabetes and Endocrinology Research. (www.unisciencepub.com) 16 March 2020; Volume 2 Issue 1: 1-5</u> 2. <u>Al-Zabedi E. M., Kaid F.A., Sady H., Al-Adhroey A.H., Amran A.A. and Al-Maktari M.T. Prevalence and</u>		الأبحاث المنشورة



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	<u>risk factors of iron deficiency anemia among children in Yemen. American Journal of Health Research. 2014; 2(5): 319-326, Published online October 20, 2014 .(http://www.sciencepublishinggroup.com /i/ajhr); doi: 10.11648/j.ajhr.20140205.26 ISSN: 2330-8788 (Print); ISSN: 2330-8796 (Online)</u> <u>3. Al-Zabidi E.M., Ogaili M.A., Al-Maktari M.T and Noman M.S. Hepatitis B Virus Infection among Schistosomiasis and Diabetes Mellitus Patients in Sana'a City, Yemen. British Journal for Medicine and Medical Research. 2014 June, 4(28): 4674-4694. SCIENCEDOMAIN international.www.sciencedomain.org.</u> <u>4. Al-Mekhlafi HM, Anuar TS, Al-Zabedi EM, Al-Maktari MT, Mahdy MA, Ahmed A, Sallam AA, Abdullah WA, Moktar N, Surin J. Does vitamin A supplementation protect schoolchildren from acquiring soil-transmitted helminthiasis? A randomized controlled trial. Parasites & Vectors 2014, 7:367 doi: 10.1186/1756-3305-7-367</u> <u>5- Al-Mekhlafi HM, Al-Zabedi EM, AL-Maktari MT, Atroosh WM, Al-Delaimy AK, Moktar N, Sallam AA, Abdullah WA, Jani R, Surin J. Effects of Vitamin A</u>		
--	---	--	--



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	<u>supplementation on Iron status indices and ion deficiency anemia: A randomized controlled trail. Nutrients 2014, 6(1): 190-206</u> 6. Saad AA, El-Sikaily AM, Kholeif SF, Khalil ES, Mahrous HS, Al-Zabedi EMS and Kassem HA. <u>Biological activity resulting from exposure to aquatic environmental genotoxic pollutants in</u> 7. Dughish M, Al-habori M. and Al-Zabedi E. M. <u>Plasma Zinc and Copper levels among Yemeni Khat chewers. The Egyptian Journal of Biochemistry and Molecular Biology (EJBMB),2008 April; 26 Supplement:586 – 594.</u> 8. Al-Maktari M.T. and Al-Zabedi E.M. <u>Assessment of cytokines profile in symptomatic and asymptomatic Yemeni students infected with amoebiasis and giardiasis. Fculty of Science Bulletin 2007; 20 : 109 – 122.</u> 9. Samir L-Aleryani A.Al-Motarreb .Ebtesam Al-Zabedi Samar.Athydri Cathinonre-Induced Cardiac Injary And Mortalit In Patient Presenting To An Emerging Department .<u>American Journal Of Clinical Pathology 2012</u>		
--	---	--	--



جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

--	--	--	--

مرفقات مهمة:

- الصورة الشخصية لعضو هيئة التدريس.
- مرفق السيرة الذاتية (CV.pdf).